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Lajosmizse Város Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 
 
LMKOH/727-14/2023. 
 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 
Készült: Lajosmizse Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2023. november 
16-án 17.00 órakor, a Művelődési Ház Színháztermében megtartott közmeghallgatással 
egybekötött képviselő-testületi ülésről. 
 
Jelen vannak:  Basky András  polgármester 
   dr. Adonyi Lajos  alpolgármester 
   Fekete Zsolt    alpolgármester 
   Belusz László  képviselő 
   Sebők Márta   képviselő 
   Péli Szilveszter   képviselő 
   Borbély Ella    képviselő 
   Bagó István   képviselő 
   Lukács Józsefné  képviselő 
   Cseh Katinka   képviselő  
   Sápi Tibor    képviselő 
 
Tóth-Orlov Bettina igazoltan van távol az ülésről. 
 
Tanácskozási joggal megjelentek:  
   dr. Balogh László jegyző 
   Muhariné Mayer Piroska aljegyző 
 
Egyéb meghívottak: 
   Hivatal részéről:  
   dr. Mátyus Béla jogi referens 
   Mezeiné Hrubos Henriette csoportvezető 
   Rostásné Rapcsák Renáta vezetői referens 
   dr. Tóth Andrea Jegyzői Iroda irodavezető 
   Gulyás Annamária Pénzügyi Iroda irodavezető 
   Kovács Gábor települési főépítész 
   Horváth Sándor pályázati referens 
   Dodonka Csaba pályázati referens 
    
   Intézmények részéről: 
   Óber Roland Műv. Ház igazgató 
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   Sipos Ágnes Meserét óvodavezető 
   Vörösné Gajdácsi Anita EGYSZI int.vez.h. 
   Papp Andrea Családsegítő Szolgálat részéről 
   Torma-Vályi Bettina Családsegítő Szolgálat részéről 
 
   Országos Mentőszolgálat részéről: 
   dr. Zentay Attila OMSZ Dél-alföldi Régió vezetője 
   Győrfi Pál OMSZ szóvivő 
    

Lakosság részéről: 
   Jelenléti ív szerint. 
    
Jegyzőkönyvvezető: Márton Györgyné 
 
Basky András polgármester 
Tisztelettel köszöntöm a mai közmeghallgatással egybekötött képviselő-testületi 
ülésünkön megjelenteket. 
Megállapítom, hogy ülésünk határozatképes, mert a 12 fő képviselőből 11 fő jelen van. 
A meghívó szerint 3 napirendi pontunk van megtárgyalásra.  Aki ezzel egyetért, kérem, 
kézfelemeléssel jelezze. 
Megállapítom, hogy a Képviselő-testület 11 igen szavazattal – ellenszavazat, 
tartózkodás nem volt – az alábbi napirendi pontok tárgyalását fogadta el: 
  
Napirendi pontok:                                                Előadó 
 
1./ Az Országos Mentőszolgálat tájékoztatója az új egységes   dr. Csató Gábor 
     alapellátási ügyeleti rendszerről     főigazgató 
          Győrfi Pál 
          szóvivő 
 
1./ Tájékoztató Lajosmizse Város Önkormányzata    Basky András  
     2023. évi tevékenységéről, fejlesztésekről, beruházásokról,  polgármester 
     pályázatokról, költségvetési helyzetéről és a 2024. évi  
     elképzelésekről. 
 
2./ Közmeghallgatás („a helyi lakosság és a helyben érdekelt  
     szervezetek képviselői a helyi közügyeket érintő kérdéseket és  
     javaslatot tehetnek”) 
 
 
1./ Napirendi pont 
Az Országos Mentőszolgálat tájékoztatója az új egységes alapellátási ügyeleti 
rendszerről 
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Basky András polgármester 
Sok kérdés vetődött fel az ügyeleti rendszerrel. 
A Képviselő-testület, az Önkormányzati Hivatal, s az Egészségház dolgozói nagyon sok 
információt igyekeztek adni. 
A mentési pont, ami kialakításra került, a mai napon átadásra került. Dr. Csató Gábor 
főigazgató úr, és dr. Zentai Attila OMSZ Dél-alföldi Régió vezetője jelen volt. A 
mentési pont feltételeit a Képviselő-testület biztosította Felsőlajos és Lajosmizse 
vonatkozásában. Ezennel átadom a szót Győrfi Pál úrnak. 
Győrfi Pál OMSZ szóvivő 
Tisztelettel köszöntök mindenkit. 
15 napja annak, hogy mentő szolgálat van Lajosmizsén. Miért volt erre szükség? Az 
orvosi ügyelet nagyon régi keletű szolgálatás. Régebben is voltak ügyeletes orvosok. 
Később az önkormányzat feladatává vált az ügyelet megoldása. 
Szakmai oldal. Voltak helyek, ahol kiválóan működött az ügylet, voltak olyanok is, ahol 
a betegek panaszkodtak. Eddig úgy volt, hogy ahány település volt, annyi ügyeleti szám 
volt, most pedig a 1830-as számot kell hívni. 
Az Országos Mentő Szolgálat kapta meg ezt a feladatot, működtessük ezt a rendszert. 
15 vármegyében működik ez az ügyeleti rendszer. Az emberek délután 16.00 óra után 
mennek ügyeletre. Legtöbb esetben 10.00 óráig este szorultak a betegek ellátásra. Ha 
valakinek vészhelyzete van, akkor a 112-t kell hívni. 
Felvetődik az a kérdés is, hogy van-e megalapozott igény minden esetben a betegek 
részéről az ügyelet vonatkozásában. 
200014 beteg vette igénybe az új ügyeleti rendszert. Ebből 360 beteg volt súlyos 
állapotban, a többi enyhe tünetű volt. Van olyan beteg, akinek elég a telefonos segítség. 
A 1830-as számon a mentő szakorvos ad tanácsot. 
Háromféle ügyeleti ellátás van: 
1./ az orvosi ügyelet kimegy; 
2./ kiküldi a mentőt; 
3./ telefonon ad tanácsot. 
32 %-a a betegeknek fiatal gyermek, vagy 18 év alatti. Bármelyik településen fel lehet 
keresni a gyermekügyeletet, Kecskeméten is. 
176 beteget láttak el ügyeletben Lajosmizse és a környékbeli településeken, és 
Kecskeméten is. 73 volt telefonos tanácsadás, 117 helyszínre kimentek az ügyeletesek. 
Kétféle szempontból lehet vizsgálni az ügyeleti rendszert. 
1./ Mindenkit a leggyorsabban ellátni. 
2./ Kényelmi szempontból. 
Tájékoztatót kérünk arra vonatkozóan, hogy gyorsan el tudták-e látni a beteget, a 
szakmai résszel meg voltak-e elégedve, gyógyszerek, stb. és az információval is meg 
voltak-e elégedve. Az átlagunk 4,2-4,3 között van az 5-ös skálán az ügyeleti kollégákkal 
mindent megteszünk azért, hogy a betegektől a legjobb osztályzatot (visszajelzést) 
kapjuk. 
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Basky András polgármester 
Köszönjük a tájékoztatást. Akinek kérdése van, tegye fel. Az új rendszerhez hozzá kell 
szokni. 68 fő követi élőben a közmeghallgatást a facebook-on.  
Várjuk a kérdéseket. 
dr. Garay Dénes 
16-00-22.00 óra között mi történik? Akkor a 1830-t kell hívni és kiküldik az ügyeletes 
orvost? 
Győrfi Pál OMSZ szóvivő 
Ezen időszak alatt teljes ügyelet működik.  
Köszönetet szerettem volna mondani a háziorvosoknak, akik bekapcsolódtak az 
ügyeletbe. Az aggályoknak egy része szakmai jellegű volt. Ez az ügyelet is olyan 
betegeket lát el, mint a házi orvosi ügyeleti rendszer. Aggály volt a háziorvosok részéről, 
hogy baleset alkalmával odaküldjük őket. 
Ez az ügyeleti szolgáltatás egy plusz kapacitás nálunk, nem a mentés terhére kell az 
ügyeletet csinálni. Erre felvettünk embereket, olyanokat is, akik eddig az 
önkormányzatnál dolgoztak. 
A betegforgalom sem okoz nagy problémát. Hétvégén a betegforgalom megnőtt. A 
1830-at kell hívni 16.00-22.00 óra között. Amikor bejön a telefonhívás, hogy rosszul 
van valaki, a kolléga kikérdezi, hogy mi a probléma, azt részletesen el kell mondani, s 
ha úgy ítéli meg, hogy súlyos, akkor beviszi Kecskemétre a beteget. Pld. szívprobléma 
esetén a kardiológiára. Ha indokolt az ügyeleti kocsival is kimegyünk. 
Balla Istvánné 
Be kell jönni, vagy kimegy az ügyelet? Mert nem mindenkinek van autója, hogy be 
tudjon jönni. 
dr. Zentai Attila OMSZ Dél-alföldi Régió vezetője 
A 1830 szám hívása azért fontos, mert tanácsadással is megkezdhető a probléma 
megoldása. Ilyen esetben visszahívást kértünk, hogy megoldódott-e a probléma. Ha 
személyes ellátás szükséges, abban az esetben, ha úgy ítélik meg, hogy egy esetleges 
orvosi találkozás szükséges, akkor felajánlja, hogy Kecskeméten eljáró betegügyeleti 
ellátásra beviszi. Ha a beteg állapota nem teszi lehetővé, hogy bejöjjön, akkor kimegy 
az ügyeletes kocsi. A telefonos tanácsadás több szintű. A mentőben van egy mentőtiszt, 
vagy középfokú egészségügyi szakképzettséggel rendelkező dolgozó, aki felveszi a 
problémákat és kapcsolja az ügyeletes orvost. Ha kórházi ellátásra szorul a beteg, akkor 
az ügyeletes mentő elindul a beteggel Kecskemétre. 
Öt mentési pont működik, köztük Lajosmizse is szerencsés helyzetben van, mert itt is 
van mentési pont. Ezzel jóval nagyobb betegszolgálatot tudunk biztosítani. Bízom 
benne, hogy ez az Önök maximális mentési biztonságát fogja szolgálni. Interneten is 
lehet a www.mentők.hu tájékozódni erről a szolgáltatásról.  
Sápiné Aczél Ágnes 
Lajosmizsén az ügyelet mellett szokás, hogy az SBO-ra vittük be a beteget, ez az ügyelet 
mellett is működhet, vagy a 1830-as szám működhet csak? 
 
 



6 

 

dr. Zentai Attila OMSZ Dél-alföldi Régió vezetője 
Ha felmerül az, hogy azonnali segítség kell, akkor a 112-t kell hívni. Ez az ügyeleti 
feladat. Az új ügyelet a megyei kórházban van. Ott el fogják dönteni, hogy azonnali 
sürgősségi feladatok ellátására van szükség. 
Balla Istvánné 
A legtávolabbi lakók a legkiszolgáltatottabbak, ez után még nehezebben tudnak eljutni 
az ügyeletre. 
Győrfi Pál OMSZ szóvivő 
Ha bajuk van, kimegyünk hozzá, nem kell bejönni. 
Zsuppon János 
Éjszakának idején nem kedvtelésből mennek orvoshoz az emberek. 
Győrfi Pál OMSZ szóvivő 
Éjszaka nagyobb számban vannak a betegek. 
Zsuppon János 
Az emberek jobban örülnek, ha otthon lehetnek, nem orvoshoz kell menni. 
Győrfi Pál OMSZ szóvivő 
Mi mindenkit igyekszünk úgy ellátni, hogy a lehető legjobb legyen. 
Csorba Valéria 
Sokan a változtatástól tartottak. Nem látjuk a rendszernek a biztonságos működését. Az 
orvosok különböző időszakokban rendelnek. Sok kisebb problémával keresték meg a 
lakosok az orvosi ügyeletet, ez azért van, mert ha munkából hazatérve, vagy iskolából 
hazajövet érez valaki problémát, nem biztos abban, hogy az éjszaka hogyan telik, s azért 
megy el orvoshoz. Az orvosok jó tanácsokkal tudtak bennünket ellátni. Évtizedeken 
keresztül ugyanazok az orvosok voltak az ügyeletben is, mint akik a házi orvosaink. Ha 
a háziorvosok továbbra is ügyelnének, akkor kevesebb lenne a beteg. A lakosok eddig 
is tudták hívni a 112-t. A kényelmi, biztonsági funkciónk elveszett, mert az 
Egészségházba gyalog és kerékpárral is be tudtak jönni a betegek. Itt most autóra van 
szükség, hogy Kecskemétre bejuthassanak. Kecskeméten parkolási díj van, és nehéz is 
a parkolás a kórház környékén. 
Az elhangzott számokból mennyi volt Lajosmizsén az esetszám? 
dr. Zentai Attila OMSZ Dél-alföldi régió vezetője 
A környező településeknek is be kellett jönni ide. Ezzel a lehetőséggel, hogy telefonos 
konzultációs lehetőség adott, tanácsokkal van ellátva a beteg. Ez azért jó, mert nem kell 
elmozdulni a lakásból, hanem tanácsot tudunk adni. A 112 szám hívása a nagyobb 
bajokra van. 
Ha a 1830-on jön be egy ilyen hívás, s ha nagy baj van, akkor onnan is át lesz minősítve 
a hívás a sürgősségire. Ahhoz, hogy egységes országos rendszert tudjunk fenntartani, 
egyforma ellátást kell biztosítani. 
Szeretném ezt hangsúlyozni, hogy ha nagy baj van, akkor itt van egy mentő egység, ami 
biztosítja azt a biztonságot, ami eddig nem volt, és Kecskemétről érkezett. 
A 1830-on meg fogják kapni a megfelelő tanácsot és ellátást. 
dr. Garay Dénes 
Az eddigi tapasztalatok alapján történt-e elégedettségi felmérés a lakosság körében? 
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Győrfi Pál OMSZ szóvivő 
4,2-4,3 az országos szintű érték. Bács-Kiskun vármegyében nem tudunk ilyen adattal 
szolgálni. 
dr. Zentai Attila OMSZ Dél-alföldi Régió vezetője 
Ha ügyeleten jár valaki, akkor kérjük, hogy egy adatlapot töltsön ki az elégedettségre 
vonatkozóan, hogy ha szükséges, akkor tudjunk változtatni, s tudjuk azt, hogy min kell 
változtatni. 
Basky András polgármester 
Van-e még kérdés? Két fontos szám van, 1830, vagy 112. Ha szükséges, akkor orvos, 
vagy mentő is érkezik. Sok mindent megtettünk annak érdekében, hogy a lakosság 
tájékoztatása minél szélesebb körű legyen. Ha valaki betelefonál a 356-184-re, akkor 
átirányítást kap, hogy hívja a 1830-at. Megnyugodni hosszú távon tudunk akkor, amikor 
meggyőződünk, hogy jól működik a rendszer. Ha nagyon súlyos az eset, akkor a 112-t 
hívják, vagy a mentőt fogják küldeni. 
Nagyon köszönjük az igazgató úrnak, hogy Szegedről idefáradt és Győrfi Pálnak is, 
hogy Budapestről idejött hozzánk. Megígérjük, hogy a következő közmeghallgatásra is 
meg fogjuk hívni vendégeinket. 
dr. Zentai Attila OMSZ Dél-alföldi Régió vezetője 
Nagyon szívesen jöttem ide, mert a mentési pont kialakításánál nagyon együttműködő 
önkormányzattal és betegellátó rendszerrel álltunk szemben, akik segítőkészek voltak 
számunkra. 
 
 
17.55 órakor Győrfi Pál és dr. Zentai Attila távozott a közmeghallgatásról. 
 
2./ Napirendi pont 
Tájékoztató Lajosmizse Város Önkormányzata 2023. évi tevékenységéről, 
fejlesztésekről, beruházásokról, pályázatokról, költségvetési helyzetéről és a 2024. 
évi elképzelésekről. 
Basky András polgármester 
Tájékoztatta a megjelenteket az előterjesztés szerint. Kiemelendő, hogy folyik a 
Széchenyi utca felújítása az E-5-ös úttól a Kossuth Lajos utcáig. Ez az útszakasz 50 
millió forintos fejlesztés. A további szakasz felújítására nem kerülhet sor, mert a 
pályázat keretébe ennyi fér bele. 
Sápiné Aczél Ágnes 
Örömmel mondhatom ki, hogy a legszebb virágos iskola besorolásba sorolódott be a 
Lajosmizsei Fekete István Általános Iskola. 
Basky András polgármester 
Kiemelést érdemel még a Kodály Zoltán utca felújítása, ami 100 millió forintba került. 
Lassan tudnak haladni az útfelújítások forráshiány miatt, amikor egy-egy pályázat 
lehetőséget ad rá, akkor tud megvalósulni ilyen beruházás. 
Kiemelt tájékoztatást érdemel még, hogy december 3, 10, és 17-én 17.00 órai kezdettel 
Adventi gyertya gyújtás lesz. 



8 

 

A Hivatalban igazgatási szünet lesz 2023. december 27-28-29-én. 
Kérdezem, hogy van-e valakinek az elhangzottakkal kapcsolatban kérdése, észrevétele, 
hozzászólása? Nincs. 
Amennyiben elfogadjuk a tájékoztatást, kérem, a Képviselő-testület tagjait, hogy 
kézfelemeléssel jelezzék. 
Megállapítom, hogy a Képviselő-testület tagjai 11 igen szavazattal – ellenszavazat, 
tartózkodás nem volt-az alábbi határozatot hozták: 
127/2023. (XI.16.) ÖH. 
A polgármester tájékoztatója az Önkormányzat 
2023. évi tevékenységéről 

Határozat 
 

Lajosmizse Város Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogadja a 
polgármester tájékoztatóját Lajosmizse Város Önkormányzata 2023. évi 
tevékenységéről (fejlesztésekről, beruházásokról), költségvetési 
helyzetéről és a 2024. évi elképzelésekről. 

 
   Felelős: Képviselő-testület 
   Határidő: 2023. november 16.  
 
 
3./ Napirendi pont 
Közmeghallgatás 
Basky András polgármester 
Kérem a jelenlevőket, hogy akinek kérdése, hozzászólása van, tegye meg. 
dr. Garay Dénes 
1./ A város üzemeltetés az áramszolgáltató, a kivitelező sara. A Dózsa György út 135. 
szám alatt lakom. A páros oldalon lévő utcai lámpa hónapokon át nem ég. Minden 
oszlopon égett a lámpa, de ott nem. 
2./ Szemetes a város.  Nem lehetne szólni a Dózsa György út, Bajza utca, Damjanich 
utcán lakóknak, hogy szedjék össze a szemetet? Minden nap szedem a szemetet. Nem 
lehetne büntetni azokat, akiket rajtakapnak a szemetelésen? 
3./ Kerékpárút. A járdán kerékpároznak. Azt sem lehetne. Majd elütik az embert, ha nem 
vigyáz. 
Basky András polgármester 
Ez utóbbi felvetést Becsei úr tudja orvosolni, aki jelen van körünkben. 
A lámpatestek a főúton ki lesznek cserélve LED-es-re. Most már addig nem érdemes 
beletenni izzót. 
Ha valakit rajta kapunk a szemetelésen, s azt szeretnénk, hogy történjen intézkedés, 
akkor azt az önkormányzathoz be kell jelenteni, valamint, ha lámpatest nem világít, azt 
is, illetve lehet a lajosmizse@lajosmizse.hu-ra is. 
Kovács Gábor települési főépítész 
Az MVHM honlapján is van közvilágítási hiba bejelentési lehetőség.  
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Pálhalmi Maja 
A Mizse major 43. szám alatt lakom. Ezen a területen közlekedni nem tudunk. 2021. év 
végén küldtem Önöknek jelzést. Nagyon rossz állapotban van a dűlő. Egy héten 
keresztül nem tudtam közlekedni az úton, olyan sár volt. Volt olyan, akit traktor húzott 
ki. Nagyon szépen kérném, hogy minél hamarabb tegyenek valamit, hogy ott lehessen 
normálisan közlekedni. 
Basky András polgármester 
Köszönöm a jelzést, a kollégákkal meg fogom nézetni. Oda fogunk figyelni rá, hogy ez 
belátható időn belül megoldódjon. 
Szőrös András 
Görgey Artúr utcától a vásártér felé van-e arra lehetőség, hogy 4-5 oszlopra kerüljön 
közvilágítás? 
A Benei utat szépen megcsinálták, de miért nem épült oda körforgalom? 
Az az önkormányzat hatásköre, hogy az E-5-ös utat aszfaltozni kellene? 
Basky András polgármester 
Az E5-ös út nem önkormányzati hatáskör, ez állami hatáskörbe tartozik. 
A Kölcsey utcának a folytatására el kell indítani a folyamatot, és megnézzük, hogy 
mennyibe kerülne. 
Annak, hogy nem építettek körforgót, anyagi okai voltak. Az út ki van táblázva, annak 
megfelelően lehet közlekedni. Ez nem önkormányzati hatáskör. 
Tok János 
Az új parkolók kialakításánál nem gondoltak rá, hogy sokkal kevesebb parkoló lett 
kialakítva a párhuzamos parkolással.  A régi halszálkás parkolást kellene visszaállítani. 
Nem lehetne visszaállítani a régi rendszert? 
Basky András polgármester 
Egy projekt során tervezőkkel lett terveztetve, visszaállítani nem lehet a régi rendszert. 
2 parkolóval van kevesebb. A Közút által meghatározott feltételekkel lehet parkolókat 
kialakítani. Most van egy szélesebb gyalogos rész, amely a K&H-tól a Szent Lajos 
utcáig biztonságos gyalogos közlekedést biztosít, és kerékpárút is ki lett alakítva. A 
Közút elvárása, hogy a főút mellett párhuzamosan lehet beállni, a halszálkás veszélyes. 
Nem tudunk annyi parkolót kialakítani, hogy mindenki a bolt bejáratánál tudjon 
megállni. 
Tüzesné Fehér Aranka 
Vannak fiatalok, akik durrogtatják az autókat, de úgy, hogy az ijesztő a felnőtt emberek 
számára is, de a gyermekek még jobban megijednek. Nem lehetne ezeket kiszűrni 
valahogyan? 
A Telepi úton lakom, oda is lehetne fekvő rendőrt kihelyezni. 
A temetőnél végleges helyen van a hirdető tábla? 
Dodonka Csaba főtanácsos 
Igen, végleges helyen. 
Tüzesné Fehér Aranka 
Arra gondoltam, hogy nem lehetne a kerítés felé, vagy a kerítésre tenni, hogy ne kellene 
bemenni a temető területére, ha valaki információt szeretne megtudni. 
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Közvilágítás. A Pennytől haladva 4 lámpatest nem világít. 
Basky András polgármester 
Be kell szólni a szolgáltatónak. Ha utakkal kapcsolatos probléma van, akkor az 
önkormányzathoz kell beszólni. 
Tüzesné Fehér Aranka 
A Telepi útnál sötétség van. 
Basky András polgármester 
November 30-án befejezik a lámpatestek cseréjét a főúton is. Ezzel a rendszer a felét 
fogyasztja az áramnak, mint eddig. 11.00 órától 70 %-ra van csökkentve a világítás, 
hajnalig pedig 50 %-ra csökken a fény. 
Tüzesné Fehér Aranka 
A kispiac a parkban csütörtökön és szombaton üzemeltethető lenne-e? 
Basky András polgármester 
Aki árusítani szeretne csütörtökön, és szombaton, annak a nagy piacon van rá 
lehetősége. 
Tóth Ferenc 
A Vásártér, Borostyán utca. Felháborító, hogy gödrökön keresztül járunk. Nem kapjuk 
meg azt, hogy évente rendbe lenne téve az út. Adófizető emberek vagyunk, nem ezt 
érdemeljük. Ez nem a XXI. századhoz méltó. 
Basky András polgármester 
Köszönöm, hogy jelezte. Igyekszünk a következő időszakban ezt pótolni, különös 
hangsúlyt fogunk fektetni a Vasút utcára, megmondjuk, hogy mit tudunk tenni. 
Balla Istvánné 
A Széchenyi utcának az a szakasza lett felújítva, ami egyébként is jobb állapotban van, 
miért nem a többi része. 
Basky András polgármester 
Nem tudtuk volna megoldani úgy, hogy nem kapcsolódik az E-5-ös úthoz, mert a 
pályázat így engedte. Ez a szakasz, ami megvalósításra kerül, 50 millió forint volt, nem 
tudtuk tovább vinni az útszakasz felújítását, mert a pályázat nem adott rá lehetőséget, 
saját forrás pedig nincs rá. 
Balla Istvánné 
Az utca elején zöld területnek kell lenni, ez csomó parkolási lehetőséget elvesz, itt van 
a gyógyszertár, a posta, ahová sokan járnak. Ezzel így még kevesebb a parkolási 
lehetőség. 
Basky András polgármester 
Az elképzelések nem mindig egyeznek a mi elképzeléseinkkel. Széchenyi utca a 
legforgalmasabb utca. A gyalogosok is legtöbbször itt mennek át, ezért egy lámpát 
alakítanánk ki és ide zebra kerülne, és ezzel biztonságosabb lenne. Vannak olyan 
dolgok, ahol pozitív dolgot tudunk elérni, van, ahol nem. A pályázatnak vannak 
előírásai. A Közút, ha nem ad engedélyt az útra, akkor nem kapunk a pályázatra 
lehetőséget. 
Balla Istvánné 
Januártól megszűnnek a szakrendelések, és ha igaz, akkor mi az oka? 
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Basky András polgármester 
Ilyenről nem tudunk. Az orvosok, akik itt vannak szakrendelésen, szerződésünk van 
velük. Van egy felmérés, hogy az egészségügyi szerződés keretén belül hatósági 
jogviszonyban szeretné ellátni a feladatot. Többen jelezték, hogy a személyes 
közreműködői szerződés megmaradjon. Arra információ nincs, hogy ezek a 
szolgáltatások nem működnek. Ha az kell, hogy személyes közreműködési szerződéssel 
dolgozzanak, akkor azzal fognak dolgozni. 
Kéri Gáborné 
A Vasút utcától balra lakunk. Adakozásból javítottuk annak idején az utat. Ott óriási 
forgalom van. Nem lehetne oda sebességkorlátozó táblát kitenni? 
Basky András polgármester 
A sebességkorlátozó táblát nem fogják betartani. 
Kéri Gáborné 
Óriási sebességgel közlekednek ott, nem lehetne valamit tenni? 
A házam előtt óriási a pocsolya. Amikor nagy eső van, alig lehet menni, mert a víztől 
nem látszanak a gödrök.  
A Vasút utcát fel kellene újítani, alig lehet közlekedni. 
Basky András polgármester 
Ezt az utcát javítani tudjuk, de új utat nem tudunk csinálni. A 30-as táblát kár kitenni, 
mert aki nem akarja, úgy sem tartja be a sebességet. 
Berze Attila 
Vasút utca. Ezen az utcán is laknak emberek. Erre a városrészre nem fordítanak 
hangsúlyt, mindenben az utolsók vagyunk. Azért vagyunk joggal felháborodva, mert a 
vasútra hivatkoznak, hogy az nem engedi, de ez nem úgy van. Be fogjuk adni, hogy 
milyen ötletekkel lehetne javítani. 10 év alatt ez a mart aszfaltos út tönkrement. Érdemes 
ezen az úton végigmenni, és megnézni. 
A rendőrségnek is nehéz a dolga ezen az úton, mert ha valakit követnek autóval, 
nehezebben tudják utolérni. 
Polgármester úr is 20 éve már, hogy ezt a tisztséget betölti, de senkinek nem jut eszébe, 
hogy erre az útra orientálódna. 
Mi is szeretnénk hasonlóan jó úton járni. Mi 47 éve ott lakunk, de nincs utca, csak az a 
neve van. 
Basky András polgármester 
Amikor elkezdtek építkezni a lakosok, ott sokkal nehezebb helyzete volt az 
önkormányzatnak is, mert nincs meg a megfelelő területszélesség. Amikor egy utca 
keskeny, akkor nem lehet bevinni a közműveket, pld. gáz, stb. 
Berze Attila 
A gázt és a villanyt is mi magunk vezettük. Onnan vezetékes ivóvíz hiányzik és a 
csatornarendszer. Táborfalván a vasút mellett megvannak ezek a dolgok. 
Basky András polgármester 
Azon a részen is volt vezetékes ivóvíz. Hogy bizonyos fejlesztések megvalósuljanak, az 
szükséges, hogy van-e pályázati lehetőség és mennyi forrás áll rendelkezésre. 
Fejlesztések vannak, de olyan látványos fejlesztéseket nem tudunk eszközölni a város 
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minden területén, amilyet szeretnénk. Úgy indultak meg ott az építkezések, hogy ennek 
a területnek nem voltak településrendezési tervei. Számos dolgot Kovács Gáborral és a  
Képviselő-testülettel igyekeztünk megvalósítani, de forráshiány is van. 
Berze Attila 
Amit megcsináltunk régen, az is hozzájárulással történt, most is hozzájárulnánk a 
javításhoz. Lenne 3 olyan javaslatunk is, amit el szeretnénk mondani a Képviselő-
testületi ülésen, ha lesz rá lehetőségünk. Tenni szeretnénk javaslatot, hogy ha van rá 
befogadókészség, szívesen állunk rendelkezésre anyagi forrással is és más lehetőséggel 
is. Most is van Szilágyi Ödön asztalán kérelem. 
Basky András polgármester 
Ha összefogás van, akkor ebben tudunk segíteni. Egy mart aszfaltos javítás nem tud 
örök élet lenni. Mindenképpen üljünk le, és keressünk időpontot arra, hogy a javaslatot 
meg tudjuk tenni arra, amit meg szeretnénk valósítani. 
Kéri Tiborné 
Miért kell nekünk erős klóros vizet - majdnem, hogy teljes klór – inni? 
Basky András polgármester 
Most a Bácsvíz Zrt-nél egy alkatrész javítás fog megtörténni, ami adagolja a klórt az 
ivóvízhez.  
Béki Mária 
Kálmán Imre utcai lakosok nevében beszélek. 
A Kálmán Imre utcán két utcát összekötő rész bánt minket. A világítást szeretnénk 
megvalósítani. 
Basky András polgármester 
Köszönöm a jelzést, megnézzük, hogy milyen lehetőségek vannak. Költségvetési 
vonzata van, megpróbáljuk megvalósítani. 
Sápiné Aczél Ágnes 
Az önkormányzatnak volt egy kérése, hogy az iskola indulásakor az iskola dolgozói 
próbáljanak úgy parkolni, hogy ne vegyék el a parkolási lehetőséget a lakosságtól. A 
probléma az, hogy az iskola dolgozói nem tudnak hol parkolni. A Zöld város projekt 
keretén belül élhető település kialakítása a cél, parkoló rendszer kialakítása. 
Az őszi lombhullásos időszakban balesetveszélyes az út, mert a levelek le vannak hullva 
az útra, az ott lakók sem takarítják, sem az önkormányzat.  
A párhuzamos parkolási oldalon nem folyik le a víz. 
Basky András polgármester 
A Zöld város projektben azt vizsgáljuk, hogy a játszótér oldalában ne csak 
párhuzamosan, hanem merőlegesen is le lehessen állni. Azt is kitaláltuk, hogy a Ceglédi 
úton a trafó környékén pár parkolót arra tartunk fenn, hogy az álljon meg annyi időre, 
aki a gyermekét kiteszi az iskolába, s utána indul tovább. 
Sápiné Aczél Ágnes 
Régen voltak rendőrök, akik a közlekedést felügyelték. Most sem ártana ilyen 
felügyelet, mert transzporterekkel, kisbuszokkal is közlekednek ott, s a kanyarban 
állnak. Oda lehetne rendőri felügyelet. Beléptető rendszert is lehetne oda tenni, hogy az 
ott dolgozók ezt tudnák használni. Ebbe rendet kellene tenni. 
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Basky András polgármester 
Ebben nem lehet rendet tenni, mindenkinek igaza van. Meg kell találni azt a megoldást, 
hogy mindenki be tudjon állni. Ez egy közterület. Itt van az iskola, óvoda, mindenki 
parkolni akar. Nem tudunk mindig a legideálisabb és praktikus helyen parkolni. A Zöld 
város projektben tervezzük a társasház előtti részt átrendezni és merőleges parkolás 
alakuljon ki. 
Basky András polgármester 
Van-e valakinek még kérdése? 
Silek László 
Telepi út. 150-200 m-es szakaszon óriási tócsák és gödrök vannak.  
A Széchenyi utca javításánál felmartak sok területrészt, az onnan kikerülő földet nem 
lehetne odatenni? 
Szent Lajos utcánál megmaradt néhány gesztenyefa. Ezeknek hull a levele. Lombfúvó 
szerkezettel küldtek ki embert összeszedni, akkor, amikor vizes volt a falevél. Ezt így 
nem lehet elvégezni, a vizes falevél összetapad, ilyen módszerrel nem lehet összeszedni. 
Basky András polgármester 
Ez rossz döntés volt. 
Tócsák és gödrök vannak. Vannak olyan keskeny utak, ahol nincs megoldás. Legtöbb 
útnál mélyedés van. Nem csak az önkormányzattól kell elvárni, hogy a közlekedésünk 
jó legyen, hanem mi magunktól is. A kialakításra került árkokat nem lehet betemetni. 
Ahol vízelvezető árkok vannak, azokat ne temessük be. Ha megáll a víz, akkor tönkre 
fog menni az út. Az utak javításához gépeket kell beszerezni, hogy tovább tudjuk 
javítani. Esős időben nehezebb az utakon közlekedni, ha ilyenek az utak.  
Sok kérés van, ahol útjavítást kell végezni. Ha van javaslat, szívesen vesszük. 
Mészáros László 
Több kamerát kellene feltenni. A közbiztonságunk nem megfelelő. 
Basky András polgármester 
Igyekszünk a kamerákat bővíteni. 
Basky András polgármester 
Van-e még valakinek kérdése, hozzászólása? Nincs. 
Köszönöm mindenkinek az észrevételét. Igyekszünk mindenkinek a felvetését 
valamilyen módon orvosolni, oda fogunk figyelni az utaknak a javítására. 
Köszönöm mindenkinek a megjelenést. 19.29 órakor a közmeghallgatást bezárom. 
 
 

K.m.f 
 
 
   Basky András     dr. Balogh László 
   polgármester      jegyző 
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